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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a

Földművelésügyi Minisztériumot vezet ő miniszterhez mint a tárgyban illetékes minisztérium

vezetőjéhez

„Milyen lépéseket kíván tenni a Kormány az egyszer használatos PET-palackok és a z

elsősorban élelmiszer vásárlás során használatos műanyag fóliák visszaszorítása

érdekében?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt évtizedben ötszörösére nőtt az egy főre jutó ásványvízfogyasztás hazánkban ,

melyet szinte 100%-ban PET palackokban értékesítenek . Amiről kevés szó esik, az a

palackok előállításának költsége – amely természetesen az ásványvíz árában jelentkezik - ,

valamint az a probléma, melyet a környezetünknek okoz . A PET palackok ugyanis nehezen

bomlanak, a bomlás során pedig mérgezi a vizeket, a talajt, a növény- és az állatvilágot . Az

elhasznált palackok elméletileg újrahasznosíthatók, de gyakorlatilag túlnyomórészt a

szeméttelepre kerülnek .

A PET palackban tárolt ásványvíz vásárlásával akaratlanul is egy olyan ipart támogatunk, am i
kizsákmányoló, pazarló és közömbös a romboló következményekkel, aminek a levé t

gyermekeink és unokáink fogják meginni . Nincs ez másként az élelmiszerláncok álta l

előszeretettel használt műanyag fóliákkal, melyeket gyakorlatilag már akkor is adják, ha ne m

kéri a vásárló .

Miként kívánja a piacról visszaszorítani a Kormány a PET palackokat? Nem tartják különöse n

környezetszennyezőnek és pazarlónak, hogy egyes forgalmazók még 2 deciliteres m űanyag
palackban is értékesítik az ásványvizet ?

Gazdaságos és környezetkímélő alternatívája lehet a PET palackos ásványvíznek az üvege s
kiszerelés, vagy adott esetben a háztartásokba is felszerelhető víztisztítók használata .
Vizsgálták már a PET palackos ásványvizek kiváltásának ezen alternatíváit a
költséghatékonyság és a környezettudatosság els ődleges szempontjainak szem előtt

tartásával?



Számos nemzetközi példa közül legutóbb talán San Francisco kapcsán lehetett hallani konkré t
tervekről, melyek szerint 2020-ig nullára akarják csökkenteni a szeméttárolókba kerül ő
hulladék mennyiségét . Ennek nyomán a m űanyag zacskókat betiltották, idén márciusba n
pedig a PET palackban forgalomba hozott víz közterületeken és közintézményekben történ ő
árusítását is megtiltották a műanyag hulladék mennyiségének csökkentése céljából .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Természetvédelmi Világalap (WWF) magyarországi szervezete szerint augusztus 19-é n
elérkezett az ún. globális túlfogyasztás napja, azaz amit ettő l a naptól fogyasztunk, már nem
képes újratermelni az idei esztend őben a Föld. Ez az időpont évrő l-évre hamarabb érkezik el ,
elképesztő gyorsasággal éljük fel a rendelkezésünkre álló er őforrás-mennyiséget .

Az ateista kommunista világnézet után végre a liberális globalista szemlélettel is szakítan i
kívánó berendezkedés kiemelt felelősséggel kell viseljen a teremtett világ megóvása, annak a
jövő generációinak átörökítése céljából . A természeti környezet megóvása a közjót i s
szolgálja, amelynek érdekében a mindenkori kormánynak törekednie kell a káros anyago k
kibocsátásának mérséklésére, a környezetszennyez ő és nehezen lebomló anyago k
környezetkímélő alternatíváival történő fokozatos kiváltására . Ez mindannyiunk közös
érdeke, mely területen fokozott igény van a felel ősségteljes politizálásra.

A kérdésben megfogalmazott PET-palackok és az elsősorban az élelmiszer vásárlás során
használatos műanyag fóliák visszaszorításával kapcsolatos kormányzati állásponttal
kapcsolatban várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2014. szeptember 1 .
Tisztelettel :

Sneider Tamás
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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